
      Protokół Nr LIII/10

z sesji Rady Miejskiej w Radkowie

z dnia 29 kwietnia 2010 roku

Otwarcie obrad – godz. 1507

Zamknięcie obrad – godz. 1758

Ad. 1

Obrady otworzył Przewodniczący RM witając radnych, sołtysów i przybyłych gości.

Ad. 2

Na  podstawie  listy  obecności  Przewodniczący  RM  stwierdził,  że  obrady  są 
prawomocne – w sesji uczestniczyło 14 radnych (lista obecności radnych oraz lista 
obecności sołtysów i gości zaproszonych stanowią załączniki do protokołu).

Ad. 3

Na sekretarza obrad Przewodniczący RM powołał radną Stefanie Radomińską. 

Ad. 5

 Przewodniczący  RM  –  zapytał  czy  są  uwagi  i  propozycje  do  proponowanego 
porządku obrad (proponowany porządek obrad stanowi załącznik do protokołu).
 
Przystąpiono do głosowania nad proponowanym porządkiem obrad. 

Głosowało 14 radnych:  za –14  przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

Ad. 4

Przewodniczący RM zapytał czy radni mają uwagi do protokołu z sesji Rady Miejskiej 
z dnia 30 marca 2010 roku, z którym radni mogli zapoznać się wcześniej gdyż był 
wyłożony w Biurze Rady do wglądu. Przewodniczący zaproponował jego przyjęcie 
bez odczytywania.
Nie  wniesiono  uwag  do  protokołu  z  poprzedniej  sesji  RM  i  przystąpiono  do 
głosowania nad jego przyjęciem: 

Głosowało 14 radnych:   za –  14  przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

Ad.6

Informacja na temat sytuacji na rynku pracy i stanu bezrobocia w gminie w 
odniesieniu do Powiatu Kłodzkiego.



Pan Krzysztof Bolisęga – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Kłodzku – złożył 
informację  na  temat  sytuacji  na  rynku  pracy  i  bezrobocia  w  gminie  Radków  w 
odniesieniu do Powiatu Kłodzkiego (informacja stanowi załącznik do protokołu).

J. Gorczycki – zapytał ile osób z Tłumaczowa jest zatrudnionych w kopalni.
 
K.  Bolisęga  –wyjaśnił,  że  osoby  z  terenu  Radkowa  są  wysyłane  przez  PUP na 
szkolenia.  Na  dzień  dzisiejszy  kopalnia  przyjmuje  specjalistów,  PUP nie  posiada 
bliższych  informacji  ile  osób  jest  zatrudnionych  w kopalni  z  terenu  gminy  lecz  z 
uzgodnień z pracodawcą wynika,  że głównie będą zatrudniani  pracownicy z tego 
terenu. 

J. Gorczycki – poinformował dyrektora, że z terenu Tłumaczowa nikt nie pracuje.

B. Siemczonek odniosła się do przedstawionego sprawozdania i zapytała:
 czy PUP dokonuje analizy struktury bezrobocia według zawodu 
  jaki  jest  procentowy udział  absolwentów zarejestrowanych w Biurze Pracy 

jako  osoby  bezrobotne  z  poszczególnych  szkół  ponad  gimnazjalnych  w 
powiecie kłodzkim

 czy jest prowadzony wykaz zawodów deficytowych.

K.  Balisęga  –  analiza  bezrobotnych  według  zawodu  prowadzona  jest  przez 
Ministerstwo,  PUP nie prowadzi  takiej  analizy.  Odnośnie  prowadzonych wykazów 
zawodów deficytowych jest prowadzony taki wykaz.

B. Siemczonek – ponowiła swoje drugie pytanie. 

K.  Bolisęga – wyjaśnił,  że odnośnie absolwentów szkół  do PUP nie wpływa taka 
informacja. 

Burmistrz –podziękował dyr. PUP za współpracę, która układa się bardzo dobrze. 
Burmistrz wie, że w gminie jest wysokie bezrobocie, ale nie ma ludzi do pracy, 
nie wykazują chęci  przekwalifikowania się.  Burmistrz uważa, że nic się nie 
zmieni, jeżeli społeczeństwo się nie zmieni. 

Ad. 7 
Sprawozdanie z prac Burmistrza w okresie międzysesyjnym.

O godz.1556 z obrad sesji zwolnił się radny A. Kukurba w obradach sesji uczestniczy 
13 radnych.

Burmistrz – złożył sprawozdanie ze swoich prac za okres od 29 marca 2010 roku do 
29 kwietnia 2010 roku (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu).

Przewodniczący  RM  zapytał,  czy  radni  mają  pytania  do  przedstawionego 
sprawozdania.
Nikt nie wyraził takiej woli. 



O godz. 1631 Przewodniczący RM ogłosił przerwę.
Obrady wznowiono o godz.1643 

Ad. 8

Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2009 rok.

Przewodniczący RM poprosił Burmistrza o przedstawienie sprawozdania.

Burmistrz  –  zaproponował,  aby  Skarbnik  Gminy  złożyła  sprawozdanie  roczne  z 
wykonania budżetu Gminy Radków za 2009 roku. 

Skarbnik Gmin - złożyła sprawozdanie roczne z wykonania budżetu Gminy Radków 
za 2009 rok. 

Przewodniczący  RM  -  poprosił  Przewodniczącego  Komisji  Rewizyjnej  o 
przedstawienie opinii tej Komisji w przedmiotowej kwestii.

S. Hajłasz – przewodniczący Komisji Rewizyjnej – odczytał pozytywną opinie Komisji  
Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Radków 
z wykonania budżetu gminy za 2009 rok.

Przewodniczący RM – odczytał pozytywną opinię Składu Orzekającego Regionalnej 
Izby Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia 21 kwietnia 2010 roku o przedłożonym 
przez Burmistrza Radkowa sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 2009 rok 
oraz pozytywną opinię  Składu Orzekającego Regionalnej  Izby Obrachunkowej  we 
Wrocławiu z dnia 20 kwietnia 2010 roku o wniosku Komisji  Rewizyjnej w sprawie 
udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Radków.

Ad. 9

Druk  NR  1  w  sprawie  udzielenia  Burmistrzowi  Miasta  i  Gminy  Radków 
absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy Radków na 2009 rok.

Przewodniczący  RM –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  pozostałe  Komisje  RM w 
sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 

B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
jednogłośnie opowiedziała się za udzieleniem Burmistrzowi Miasta i Gminy Radków 
absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy Radków za 2009 rok.
B.  Kuczyński  –  Komisja  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Turystyki  jednogłośnie 
opowiedziała się za udzieleniem Burmistrzowi Miasta i Gminy Radków absolutorium 
z tytułu wykonania budżetu gminy Radków za 2009 rok.
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa jednogłośnie opowiedziała 
się  za  udzieleniem  Burmistrzowi  Miasta  i  Gminy  Radków  absolutorium  z  tytułu 
wykonania budżetu gminy Radków za 2009 rok.
M. Gancarski – Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego jednogłośnie 
opowiedziała się za udzieleniem Burmistrzowi Miasta i Gminy Radków absolutorium 
z tytułu wykonania budżetu gminy Radków za 2009 rok.



Przewodniczący RM – zapytał czy są pytania do przedstawionego sprawozdania z 
wykonania budżetu Gminy Radków za 2009 rok.

Nikt z radnych nie miał pytań do złożonego przez Skarbnika Gminy sprawozdania.

Przystąpiono  do  głosowania  nad  przyjęciem uchwały  w  sprawie  udzielenia 
Burmistrzowi  Miasta  i  Gminy  Radków  absolutorium  z  tytułu  wykonania  budżetu 
Gminy Radków za 2009 rok:
Głosowało 13 radnych:   za –   13   przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

Przewodniczący RM pogratulował Burmistrzowi udzielenia absolutorium i o godz. 17 
04 ogłosił 10 min przerwę.

Burmistrz podziękował za udzielenie absolutorium.

O godz. 17 10 Przewodniczący RM wznowił obrady sesji.

DRUK NR 2 w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy Radków na 2010 
rok

Skarbnik Gmin – uzasadniła przedmiotowy projekt uchwały.
 
Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały:

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
B. Kuczyński – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 13 radnych:   za – 13   przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

DRUK NR 3 w sprawie utworzenia odrębnego obwodu głosowania 

Przewodniczący RM – poprosił Burmistrza o uzasadnienie projektu uchwały.

Burmistrz – uzasadnił przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały.



S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
B. Kuczyński – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 13 radnych:   za – 13       przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

Ad. 10 Wnioski i zapytania radnych oraz mieszkańców miasta i gminy.

J. Gorczycki –zapytał Burmistrza w swoim i mieszkańców Tłumaczowa imieniu czy 
spotkanie  w  sprawie  dyskusji  publicznej  w  związku  wyłożeniem  planu 
zagospodarowania  przestrzennego  dla  terenu  złoża  Tłumaczów  –  Wschód  nie 
możne odbyć się na sali w Tłumaczowie. 

Burmistrz – wyjaśnił, że procedura przewiduje, że można należy zasygnalizować na 
wyraźny wniosek, wskazać inne miejsce.

J.  Pabian – zapytał  w imieniu mieszkańców i  sołtysa Ścinawki  Dolnej,  co można 
zrobić z termometrami rtęciowymi, które nie nadają się do użytku i gdzie można je 
składować  oraz  dlaczego  nie  są  transmitowane  obrady  sesji  Rady  w  Internecie. 
Radny  uważa,  że  taka  możliwość  techniczna  istnieje,  są  osoby  zainteresowane 
oglądaniem obrad sesji Rady Miejskiej przez Internet. Radny postawił wniosek, aby 
w  trybie  pilnym  wezwać  na  obrady  Rady  Miejskiej  dyrektora  DSDiK  za 
pośrednictwem Marszałka Dolnośląskiego, który wskaże pierwszy możliwy termin i w 
takiej sytuacji radny zaproponował nawet zwołanie sesji nadzwyczajnej.

Przewodniczący  RM  –  wyjaśnił,  że  Rada  Miejska  dwukrotnie  występowała  do 
dyrektora DSDiK z zaproszeniem na sesje Rady Miejskiej, ale dyrektor nie dojechał.  
W  sprawie  transmisji  obrad  sesji  Rady  Miejskiej  należy  rozpoznać  możliwości 
techniczne i koszty związane z transmisją. 

Burmistrz udzielił następujących odpowiedzi:
1. odnośnie  transmisji  obrad  sesji  Rady  Miejskiej  w  Internecie  –  to  Rada 

zdecyduje czy transmitować obrady sesji w Internecie 
2. odnośnie  odpadów  rtęciowych,  Burmistrz  wyjaśnił,  że  z  odpadami  jest 

problem,  został  zlecony  plan  na  odpady  azbestu,  który  będzie  planem 
martwym,  bo  nie  ma  możliwości  składowania  i  utylizacji  azbestu.  Jak 
powstanie zakład w Ścinawce Dolnej można będzie takim planem się zająć. 
Wniosek w sprawie odpadów rtęciowych Burmistrz  przedłoży pracownikowi 
Panu S. Dunajowi, który przygotuje stosowną odpowiedz na następną sesje 



3. odnośnie dróg, Burmistrz poinformował,  że na drodze do Radkowa zostały 
zakończone badania podłoża, teraz powinien zostać ogłoszony przetarg na 
wyłonienie wykonawcy. Ważą się decyzje w sprawie naprawy odcinka drogi na 
podjeździe do Karłowa Burmistrz uważa, że zaproszenie dyrektora DSDiK nie 
zaszkodzi, bo współpraca z DSDiK jest trudna. Burmistrz w ub. roku złożył 
stosowne dokumenty do DSDiK w zakresie przebudowy chodnika w Radkowie 
i  Ścinawce  Średniej,  przyjechała  komisja  został  podpisany  pakt  a  Rada 
podjęła  uchwałę,  co  gminę  kosztowało  500  tys.  oraz  zostało  podpisane 
wstępne porozumienie.  Na dzień dzisiejszy Burmistrz czeka na pozwolenie 
dyrektora  DSDiK  pod  patronatem Urzędu  Marszałkowskiego,  który  pozwoli 
gminie zaprojektować i wybudować chodnik oraz, że gmina wykona w ramach 
tego opracowania projekt rekonstrukcji drogi wojewódzkiej od skrzyżowania w 
Ścinawce  Średniej.  Burmistrz  omówił  proces  decyzyjny  przyjęcia  projektu 
wykonanego przez gminę.  

Przewodniczący  RM -  poddał  pod  głosowanie  wniosek  radnego  J.  Pabiana,  aby 
zaprosić na najbliższą sesje dyrektora DSDiK.
Głosowało 13 radnych:      za 13     przeciw – 0     wstrzymało się – 0

J. Gorczyck – stwierdził,  że jak obywatel zrobi na drodze wkroczenie to zostanie 
ukarany. Poinformował, że asfalt na drodze powiatowej Radków - Tłumaczów został 
zwinięty,  co  jest  tragedią,  jedyna  droga  z  Tłumaczowa  do  Radkowa  jest 
nieprzejezdna. Radny zarzucił radnym powiatowym i władzą powiatu, że nic nie robią 
w sprawie tej drogi.

Ad. 11
Interpelacje radnych.
Nie złożono.

Ad. 12
Sprawy różne. 

Przewodniczący RM:
 przypomniał o upływającym terminie na składanie przez radnych oświadczeń 

o stanie majątkowym.
 odczytał podziękowanie dyrektora Biblioteki Publicznej za działania na rzecz 

powstania nowoczesnej biblioteki
 poinformował, że Radni Klubu Forum złożyli wniosek dotyczący o wystąpienie 

Przewodniczącego RM do władz kościelnych z prośbą o odprawienie mszy w 
jednym  z  kościołów  na  terenie  Gminy  Radków  w  intencji  ofiar  katastrofy 
lotniczej z dnia 10.04.2010r. oraz w intencji Ojczyzny. Przewodniczący RM 
poddał  wniosek  pod  głosowanie  czy  wystąpić  do  władz  kościelnych  o 
odprawienie mszy w jednym z kościołów na terenie Gminy Radków.

Przewodniczący RM poddał  pod głosowanie wniosek Radnych Klubu Forum, aby 
wystąpić do władz kościelnych o odprawienie mszy w intencji katastrofy lotniczej. 
Głosowało 12 radnych:   za -   1     przeciw -  0         wstrzymało się – 11 - w  
głosowaniu nie brał udziału radny J. Gorczyczki.  



J. Gorczycki – uważa, że wniosek trzeba było rozpatrzyć wcześniej, radny wycofał 
wniosek.

Burmistrz - w imieniu organizatorów zaprosił na spotkanie z okazji Światowego Dnia 
Zdrowia na godz. 1700 w Sali Widowiskowej w Ścinawce Średniej.

O godz.1734 radna A. Rakowska opuściła obrady sesji.

Z. Szkretka – pogratulował Burmistrzowi udzielenia absolutorium. Radny Powiatowy 
poinformował  o  wspólnym  posiedzeniu  Komisji  Bezpieczeństwa,  Porządku 
Publicznego  i  Infrastruktury  Drogowej  Rady  Powiatu  Kłodzkiego  poświęconego 
omówieniu  problemu  składowania  śmieci  i  dróg  powiatowych  na  terenie  Gminy 
Radków, odbyła się też wizja lokalna w terenie. Komisja Bezpieczeństwa dokonała 
wizji na drodze powiatowej Radków – Gajów, która jest w tragicznym stanie mimo 
zasypania dziur przed przyjazdem komisji. 

J.  Pabian  –  zgadza  się  z  wypowiedzią  radnego  powiatowego  odnośnie  „nisko 
upadamy” – radny słysząc jednego dnia, że Powiat Kłodzki przeznacza na drogę 
powiatową 400 tys. zł a z dzisiejszej wypowiedzi Burmistrza wynika, że 150 tys. zł.

Burmistrz  –  wyjaśnił,  że  między  Gminą  Radków  a  Starostwem  Powiatowym  w 
Kłodzku  zostało  podpisane  porozumienie  na  zasadzie  umowy  użyczenia 
nieruchomości  w  Tłumaczowie  a  16  kwietnia  2010r.  cała  nieruchomość  została 
przekazana gminie, która stała się jej użytkownikiem. Starosta wystosował pismo do 
Wojewody o wyrażenie zgody o przekazanie tej nieruchomości gminie Radków. W 
tym samym czasie Starosta uznając wcześniejsze wystąpienia Burmistrza w sprawie 
środków  na  usuwanie  skutków  klęsk  żywiołowych  i  po  zbadaniu  możliwości 
finansowych  powiatu  Starosta  stwierdził,  że  może  gminie  przekazać  150  tys.  na 
remont drogi. Burmistrz ustalił ze Starostą na zasadzie dżentelmeńskiej, że gmina 
przekaże Starostwu 150 tys. na odbudowę dróg powiatowych. Na dzień dzisiejszy 
gmina  ma  obiecane  400  tys.  z  tego  150  tys.  obiecane  jest  już  a  250  tys.  w 
przyszłości daje to łącznie z kwotą, którą gmina przeznaczy w zamian za przejęcie 
gruntów na granicy 550 tys. zł. Burmistrz wyjaśnił, że 550 tys. jest to łączna suma,  
jaką  gmina  ma  przeznaczyć  na  odbudowę  drogi  powiatowej,  Burmistrz  wskazał 
drogę w Ścinawce Górnej  a  po kalkulacji  kosztów wynika,  że  za kwotę  550 tys. 
można wyremontować tę drogę. Burmistrz przedstawił koncepcje zagospodarowania 
przejętej nieruchomości w Tłumaczowie. 

J.  Gorczcki  –  zarzucił  radnemu powiatowemu bezradność  w  sprawie  utrzymania 
przejezdności  na  drogach  powiatowych  oraz  w  przejęciu  budynku  po  Straży 
Granicznej w Tłumaczowie. 

Ad. 13
Po  wyczerpaniu  porządku  obrad  Przewodniczący  RM  zamknął  LIII  sesję  Rady 
Miejskiej w Radkowie.

   Protokołowała: Przewodniczący
 Lucyna Połowczuk   Rady Miejskiej w Radkowie

           Marian Gancarski
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